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Szent István intelmei
Szent István államala-
pító uralkodónk gon-
dolatai értelemszerűen 
augusztus 20-án hang-
zanak fel a leggyakrab-
ban. Az első  nagy király 
intelmeit máighatónak 
érezzük, úgy gondol-
juk, hogy mondaniva-
lója örökre szól, tehát az 
okostelefonok, az atom-
bomba, az internet és a 
villanyautók világában 
is érvényes. Egyes véle-
mények szerint, ezt gon-
dolom én is, a jobb vagy 
baloldali politikai aklok-
ba, öldöklő gazdasági  
versenybe és szemétgyár-
tásba szédült társadal-
munk ma már alig érzé-
keli, hogy az értelmetlen 
ideológiai  megosztott-
ság és az abból fakadó 
gyűlölet hosszútávon 
ellene dolgozik mind-
annak, amire szüksége 
van egy jelenét és jövő-
jét értelmesen formálni 
akaró embercsoportnak. 
„Tartsd mindig eszedben, 
hogy minden ember azo-
nos állapotban születik, és 
hogy semmi sem emel fel, 
csakis az alázat, semmi 
sem taszít le, csakis a gőg 
és a gyűlölség- int István 
király. Nekünk csak egy 
dolgunk van, egyénként 
elgondolkodni  államala-
pítónk mondatain és va-
lamit változtatni azon a 
tényen, hogy bölcsesség 
tekintetében aligha tett 
egy lépést is előre az em-
beriség az elmúlt évezred 
alatt. /Töreky László/ 

JEGYZETÁllamalapításunk ünnepén

Államalapításunk helyi ünnepe hagyományosan a Fő téren, a Tapolcai Ifjúsági Fúvószenekar térzenéjével kezdődött. A program a 
Templom-dombon zászlófelvonással, illetve a Szent István szobor koszorúzásával folytatódott. Később Udvardy György veszprémi ér-
sek, Csonka Nándor esperes, plébános koncelebrációjával tartott szentmisét Szent István tiszteletére, de Kóródiné Demeter Orsolya 
református lelkész is szólt a jelenlévő hívekhez.  Az ünnepség Dobó Zoltán polgármester gondolataival és szeretetvendégséggel folyta-
tódott a templom melletti gesztenyés parkban. Udvardy György érsek úgy fogalmazott,  jövetelének oka, hogy jelenlétével is erősítse a 
hitet, az elköteleződést Jézus Krisztus mellett. Rámutatott, építeni csak sziklára lehet, a kérdés pedig az, hogy mit tekintünk sziklának. 
István király saját korában Jézusban fedezte fel végérvényesen a sziklát, szem előtt tartva népének múltját és  jövőjét....folyt. lent....

Szent István törvényeivel közösséget, sorsközösséget teremtett

A korona mása az eseményen. Horváth Róbert alkotása

– Erre épített egyéni életet, csa-
ládja és nemzete életét. Döntött 
és ki is tartott Krisztus mellett, 
mély meggyőződés és áhítatos 
kitartás jellemezte.  Nem po-
litikai manipulációból vállalta 
a hitet, hiszen országát fel-
ajánlotta Szűz Máriának. Ha 
korábban nem ezt látta volna 
az atyjától, ezt a személyes 
meggyőződést, akkor semmi 
sem vezette volna oda, hogy 
elköteleződjön Jézus Krisztus 
mellett. Rá építette törvénye-
it, miközben meggyőződése 
volt, hogy Isten a törvényhozó. 
Szent István király biztosította 
népe testi-, lelki-, szellemi jö-
vőjét. Azok a népek, azok a kö-

zösségek, akik akkoriban nem 
így tettek, elbuktak. Krisztus 
ma is az ember jövőjét jelenti, 
mert ha érték nélküli törvé-
nyek irányítják életünket, az 
tragédiákba, válságokba so-
dorja az embert. Szent István 
törvényeivel közösséget, sors-
közösséget teremtett- mutatott 
rá István hitének erejére az 
érsek. A város nevében Dobó 
Zoltán polgármester  is méltat-
ta Szent Istvánt és örökségét. – 
Abban az időszakban, amikor 
István elfogadta a pápától a 
koronát, felemelkedtek és tűn-
tek el nemzetek, országok. Mi 
nemzetként fennmaradtunk az 
elmúlt ezer évben, miközben 

rengeteg változást értünk meg 
és szenvedtünk el. Jött a tatár, 
a török, a német, de most is 
magyarul szólhatok önökhöz, 
magyarul szól a mise, az egyik 
legrégebbi keresztény nemzet-
állam ünnepén vehetünk részt. 
Ehhez ma is az alapértékek 
felismerése, szövetségek ki-
alakítása szükséges azokkal, 
akikkel világnézetünkben, er-
kölcsi felfogásunkban, egymás 
tiszteletében és elfogadásban 
meg tudunk állapodni- fogal-
mazott a város polgármestere, 
aki hagyományosan a Batsá-
nyi Táncegyüttes tagjainak 
közreműködésével vágta fel a 
megszentelt új kenyeret.    /tl/
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Egyhangú igenek a támogatási igényekre
Öt napirendi pontot tár-
gyaltak meg és támo-
gattak egyhangúlag az 
önkormányzat illetékes 
bizottságai, majd a kép-
viselő-testület is a szer-
dai rendkívüli ülésen. 
Egyhangú igent kapott 
a képviselőktől az EFOP 
projekt lezárához szüksé-
ges megelőlegezett összeg 
biztosítása, a Pisztráng 
fesztivál anyagi támoga-
tása, a DRV 2025-ös fej-
lesztési terve, TIAC meg-
segítése és egy “Tapolca” 
név használatához kötő-
dő igény is.

Az elmúlt években Tapolca 
Város Önkormányzata ve-
zetésével valósult meg Ta-
polca, Gyulakeszi, Lesen-
ceistvánd, Lesencetomaj, 
Monostorapáti, Raposka, 
és Zalahaláp Község Ön-
kormányzata konzorciumi 
megállapodásával meg-
alapozott közös projektje, 
a “Humán szolgáltatások 
fejlesztése Tapolcán és kör-
nyékén” című, EFOP-1.5.2-
16-2017-00012 azonosító 
számú projekt. A közel 500 
millió forint összegű visz-
sza nem térítendő EFOP 
támogatás elnyerésével 
jelentős számú egészség-
ügyi, szociális, kulturális 
és sportprogram, rendez-
vény valósulhatott meg az 
érintett településeken. Ta-
polcán különböző felnőtt-
képzések, műhelymunka 
események (workshop-ok), 

mentorálások zajlottak, 
egyéni fejlesztési tervek 
készültek. A képvise-
lők ennek az utófinan-
szírozott projektnek a 
kedvezményezetti lezá-
rásához, a záró szakmai 
és pénzügyi beszámoló 
benyújtásához, a képzési 
költségek és a könyvvizs-
gálói szolgáltatás díjá-
ra biztosítottak összesen 
bruttó 29 millió 873 ezer 
632 forint értékben meg-
előlegezett összeget az ön-
kormányzati államkötvény 
állomány terhére.
Tapolca Város Önkor-
mányzata idén is támogatja 
az országos hírű Pisztráng 
fesztivált. A rendezvény-
szervezők által igénybe 
venni kívánt 11150 m2 
közterület használati díja 
5 millió 151 ezer forint. A 
szervezők annak érdeké-
ben, hogy a rendezvényt a 
korábbi években megszo-
kott színvonalon rendez-
hessék meg, kérték, hogy 
a közterület-használati díj 
mértékétől tekintsen el a 
város, vagy azt mérsékelje 
a képviselő-testület. Az il-
letékes bizottságok, majd a 
testület is egyhangúlag úgy 
döntött, hogy a 2023-as 
kedvezményes bérleti díjat 
(1 millió 650 ezer forint) 
számít fel a szervezőknek, 
a fennmaradt 3 millió 501 
ezer forintot pedig tá-
mogatásként biztosítja az 
érintett Végh és Társai Kft. 
számára. Bruttó 1 millió 

329 ezer forint összeget 
biztosított Tapolca képvi-
selő-testülete a Tapolcai 
Ifjak Atlétikai Club Városi 
Sportegyesület (TIAC) 
részére a korábbi vezető 
tisztségviselő ellen meg-
indított fizetési meghagyá-
sos eljárás, továbbá polgári 
peres eljárás illetékfizetési 
kötelezettségének teljesí-
tésére. A TIAC egyúttal 
kötelezettséget vállalt arra, 
hogy egy későbbi eljárás 
során történő megtérülé-
se esetén ezen összeget – 
megtérülése mértékében – 
visszafizeti Tapolca Város 
Önkormányzata számára.
Tapolca Város Önkor-
mányzata Képviselő-tes-
tülete, mint a DRV-S-205 
Tapolca szennyvízelvezető 
és tisztító rendszer ellá-
tásért felelőse elfogadta 
a Dunántúli Regionális 
Vízmű Zrt. által a 2025-
2039. időszakra elkészített 
Gördülő Fejlesztési Terv 
beruházási és felújítási-

pótlási tervrészét, továbbá 
megrendelte a Gördülő 
Fejlesztési Tervben meg-
határozott, 2025. évre vo-
natkozó munkálatokat a 
DRV Zrt-től. Fekete Lajos, 
a Széchenyi István Baptis-
ta Technikum, Szakképző 
Iskola és Gimnázium igaz-
gatója Tapolca névhaszná-
lat iránti kérelmet nyújtott 
be az Önkormányzathoz, 
amelyben arról tájékoz-
tatta a várost, hogy az 
iskola diákjai iskolai ke-
retek között kiírt LOGÓ 
pályázaton vettek részt és 
a nyertes pályaművet a 
továbbiakban szeretnék 
a középiskola logójaként 
felhasználni. A logóban a 
“Széchenyi Tapolca” fel-
irat szerepelne, melynek 
feltétele a Tapolca város 
nevének használatára 
vonatkozó kérelem po-
zitív elbírálása. A testület 
egyhangú igennel támo-
gatta ezt az előterjesztést 
is. /Töreky L./

Rendkívüli ülés az udvari tanácsteremben         Fotó: tl
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Egy építkezést megelő-
ző kötelező régészeti 
feltárás során két teljes 
csontváz bukkant elő a 
mai napon a föld alól a 
Damjanich utca elején, 
egy jelenleg üres épí-
tési telken. A feltárást 
Pátkai Ádám Sándor, a 
veszprémi Laczkó De-
zső múzeum középkori 

emlékekkel foglalkozó 
régésze vezette, a mun-
kában ezúttal segítő-
ként vett részt Hangodi 
László főmuzeológus 
és Gaál Keller Katalin 
önkéntes munkatárs. 

Megtudtuk, a most fel-
tárt, vélhetően férfi em-
beri maradványok kora 

a XV., XVI. századra 
tehető a mellettük talált 
ezüst és ezüstözött pénz-
érmék alapján. (Ezek a 
pénzek az ősi hiedelem-
világ szerint, a túlvilág 
révészének jártak, aki-
nek fizetni kellett azért, 
hogy átsegítse a halottat 
a túlvilágra.) A most 
feltárt csontok egyéb-
ként Tapolca elpusztult 
középkori temploma, a 
Szent Miklós körtemp-
lom melletti hajdani te-
mető jól ismert területén 
kerültek elő, felbukka-
násuk tehát nem volt 
meglepő a szakemberek 
számára. Ez a temető az 
Árpád-kortól egészen 
a 18. század közepéig 
használatban volt - tud-
tuk meg Hangodi László-
tól. Pátkai Ádám Sándor 
lapunk érdeklődésére a 
helyszínen elmondta, az 
emberi maradványokról, 
a helyszínről rajz- és fo-
tódokumentáció készül, 

a csontokat felszedik, 
elcsomagolják, majd a 
veszprémi múzeumba 
szállítják jövőbeli antro-
pológiai vizsgálatok cél-
jából. Az építési telken 
egyébként nem találtak 
a hajdani templom ré-
szét képező falmarad-
ványokat, ami a tapolcai 
tulajdonos számára jó 
hír, hiszen nagy való-
színűséggel így nincs 
akadálya annak, hogy 

megkezdje az építkezést. 
/Írás, fotó: Töreky L./

Csontvázak bukkantak elő egy építési telken

Hangodi László és Gaál Keller Katalin a feltáráson

Emberi maradvány a késő középkorból

A sírban talált pénzek se-
gítik a kormeghatározást

A TIAC VSE új fejezetet nyitott
Nincs mit szépíteni, a TIAC 
elmúlt másfél-két éve nem 
a sikerektől, kiváló sport-
eredményektől volt hangos, 
sokkal inkább az egyesület 
korábbi szabálytalan gaz-
dálkodásának sokmilliós 
negatív következményeitől.

Rédli Károly elnök elmond-
ta, az igazságszolgáltatás 
folyamata még zajlik, de az 
már nem érinti közvetlenül 
a TIAC-ban folyó szakmai 
munkát. Mára az egyesület 
stabil lábakon áll, hiszen a 
válságintézkedéseknek kö-
szönhetően továbbra is szá-
míthat a nagyságrendileg 
30 milliós egyesületi TAO-s 
bevételekre és a város támo-
gatására is. A nemrégiben 
újból elnyert körzetközponti 
státusz plusz feladatokat és 
újabb támogatási forrást je-
lent, de azt is bizonyítja, hogy 
van jelene és elérhető célok-
ban gazdag jövője is a nagy 
múltú tapolcai civil labdarú-
gó egyesületnek.

2022. októberében zajlott le 
az elnökváltás a TIAC-nál.  
Az elnöki megbízatásról le-
mondó Takács Gábort fél év 
után Rédli Károly váltotta, aki 
azonnal szembesült a rende-
zetlen szakmai-, pénzügyi- és 
pályázati elszámolási viszo-
nyok hátrányos következmé-
nyeivel. Mindezt az új elnök 
jelezte az MLSZ felé, a szövet-
ség pedig lépett, megvizsgálta 
a 2017-től lezáratlan pénzügyi 

éveket, hiányzó dokumentu-
mokat, hiánypótlásokat kért, 
illetve kötelezte az egyesületet 
arra, hogy az elszámolás hiá-
nyosságai miatt fizesse vissza 
a támogatások egy részét. Ez 
a pénz viszont akkorra nem 
volt megtalálható az egyesüle-
ti számlákon, ami kézenfekvő 
módon bűncselekmény gya-
núját vetette fel. Az ilyenkor 
szokásos feljelentések meg-
történtek, először ismeretlen 
tettes, majd a pénzügyekben 
egyszemélyben eljáró korábbi 
elnök ellen. A város önkor-
mányzati képviselőinek mind-
egyike - felmérve a probléma 
jelentőségét - arra a döntésre 
jutott, hogy az egyesület MLSZ 
által határozataiban kiszabott 
büntetéseit városi költségvetési 
forrásokból rendezzék, pénz-
ügyi mentőövet dobva ezzel a 
TAO rendszerből való kizárás 
rémétől fenyegetett TIAC-nak.

A TIAC egy futballcsapat, 
de sokkal inkább egy olyan 
sportklub, amelynek felada-
ta a jelenben elsősorban az 
utánpótlás kinevelése. Az 
egyesület jelenleg mintegy 
140 fiatalember számára ki-
váló lehetőség arra, hogy 
szervezett körülmények 
között sportolhasson, azaz 
örömet leljen a labdarúgás 
sportágban, saját tehetsége ki-
bontakoztatásában. Ezt a célt, 
a hozzá szükséges fejlesztése-
ket és a működést támogatja, 
finanszírozza hosszú évek óta 
a TAO rendszer. A számos 

feladattal, elvárással járó, de 
komoly fejlesztési lehetősé-
gek megszerzéséhez is elen-
gedhetetlen körzetközponti 
státuszt először 2021-ben 
kapta meg az egyesület. Az 
ezzel járó egyesületi, szakmai 
munkát vizsgálta (auditálta) 
az MLSZ az elmúlt egy évben. 
Az eredmény pozitív, a feltárt 
hiányosságok mellett a státusz 
újbóli elnyerése a TIAC jövő-
jének egyik legfontosabb zá-
loga. Rédli Károly elnök sze-
rint, ugyanakkor azzal, hogy 
az egyesület körzetközponti 
státuszt lát el, a környék ifjú 
labdarúgói felé is felelősséget 
és feladatokat vállal. Ezért 
(az egyesület saját pályázati 
TAO forrásain kívül) továb-
bi 20 millió TAO-s összeget 
ad közvetlenül az MLSZ a 
TIAC-nak. Természetesen a 
szövetség sportágfejlesztési 
programjában előirt szigorú, 
a Körzetközponti működésre 
vonatkozó általános és szak-
mai előírások betartásával. 
Ebből többek között verse-
nyeket kell rendezni, a fiata-
lokat vidékről be kell hozni 
az edzésekre, amelyek plusz 
költséget jelentenek. - Joggal 
várja el az MLSZ, hogy az 
általa megadott koncepció 
szerint működjön a rendszer, 
legyenek versenyek, Bozsik 
tornák, Bozsik fesztiválok, 
legyenek képzett szakmai 
vezetők, fő- és mellékállású 
edzők, továbbá a tehetségek 
minél nagyobb számban ára-
moljanak magasabb osztályú 

korosztályos csapatokhoz. 
Mindezt a gazdálkodás, a 
pénzügyekről való pontos el-
számolás mellett - árulta el a 
TIAC elnöke.
Rédli Károly bizakodó az 
egyesület jövőjét illetően. 
Mint elmondta, a közeljövő 
fontos feladata, hogy az if-
júsági csapatig bezárólag, a 
korosztályok mindegyikében 
tudjanak egy-egy csapatot 
teljes létszámmal felállítani. 
Ugyanakkor – ahogy azt az 
audit jelentés is taglalja - a 
különböző utánpótlás kor-
osztályok között nincs meg 
az a fajta egymásra épültség, 
amire szükség lenne. - Meg 
kell fogalmaznunk, hogy mit 
kell tudnia a gyereknek egy 
adott szinten, hogy biztos 
alapokkal léphessen a focista 
palánta a magasabb korosz-
tályba, ehhez kell igazítanunk 
a képzés, versenyeztetés rend-

szerét. Továbbra is működ-
tetni kell az egyéni képzések 
rendszerét, csapatainkat le-
hetőleg a regionális szinteken 
szükséges versenyeztetni. 
Megkezdtük és folytatjuk a 
felmérések gyakorlatát, mely-
lyel a néhány év távlatában 
felépülő adatbázis és annak 
folyamatos kiértékelése egy-
értelmű visszajelzést ad spor-
tolónak, szülőnek és szakem-
bereknek egyaránt. Legyünk 
büszkék arra, hogy a tehet-
ségesebb gyerekeinket maga-
sabb osztályú csapatok hívják 
és átigazolják, de fontos, hogy 
a képzett „derékhad” Tapol-
cán marad és meg is marad 
az egyesület kereteiben. Ez le-
het hosszabb távon a tapolcai 
labdarúgás múltjához méltó 
szinten a versenyképes felnőtt 
csapat záloga! - vázolta fel a 
jövő prioritásait Rédli Károly 
elnök. /tl/

Rédli Károly a TIAC VSE elnöke íróasztalánál   Fotó: tl
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Élet Balin, ahogy azt Solymosi Antal megtapasztalta
Nagyon magas pára-
tartalom, 34-35 Celsi-
us fok állandó nappali 
hőmérséklet, igaz este 
“már csak” 29-30. Ez In-
donéziában Bali szige-
te, ha csak az időjárást 
nézzük. Európai szem-
mel ez a kultúra egzoti-
kum és csoda, az őslakos 
balinézek világa pedig 
egy végtelenül barátsá-
gos világ. Ugyanakkor 
mint szinte minden ami-
ről kizárólag romantikus 
elképzeléseink vannak, 
hamar megmutatja sajá-
tos árnyoldalait is az uta-
zónak.
Solymosi Antal tapolcai 
sportterapeuta a közel-
múltban hosszú heteket 
töltött Balin. No nem 
éppen a turisták által 
kedvelt helyeken, egy lu-
xusszállodában nyaralt, 
hanem árvaházi önkén-
tesnek állt.

Ha valakinek olyan elkép-
zelése lenne egy balinéz 
árvaházról, hogy ott síró, 
kesergő gyerekek fogad-
ják a látogatót, az téved. 
Egyáltalán nem ez a hely-
zet – árulta el Anti, aki 
szerint hihetetlen életvi-
dámság uralkodott a he-
lyi katolikus egyház által 
fenntartott intézmény-
ben. Ott egyáltalán nem 
érezte magát senki tragi-
kus sorsúnak – mondta. 
“Nevelők, gondozottak, 
egymást segítő emberek 
fantasztikus társasága 
volt.”
Ami azonnal érzékelhető 
volt a tapolcai önkéntes 
számára, hogy nem vol-
tak jelen az emberi kom-
munikációban és viselke-
désben azok a felesleges 
aggodalmak, amelyek az 
átlagos európai embert 
gyötrik nap, mint nap.
“Hétköznapi emberek 
között éltem, akik széles 

mosollyal üdvözöltek, ha 
megláttak. Hihetetlenül 
kedves, barátságos, élet-
vidám közeg volt. Azok 
a stressztényezők, meg-
felelési kényszerből fa-
kadó viselkedési minták, 
amelyek nálunk megke-
serítik a mindennapokat, 
azok Balin ismeretlenek. 
Jó volt látni azt is, hogy 
a gyerekekbe szinte “bele 
volt építve” a náluk kiseb-
bekről való gondoskodás. 
A négy éves gyermek már 
etette, öltöztette a más-
fél éveset, amit nagyon 
jó volt látni. Amiben vi-
szont nehéz megtalálni 
az arany középutat, az 
az, hogy mennyire en-
gedjük lelki értelemben 
közel magunkhoz ezeket 
a gyerekeket. Ők nagyon 
tudnak kötődni és bizony 
az elválás a végén fájda-
lommal jár számukra. ”Az 
árvaházi szolgálatot egy 

tanulási időszak váltot-
ta fel a tapolcai terapeu-
ta kint tartózkodásának 
második felében. Ottani 
természetgyógyászok vol-
tak a mesterei. (Valójában 
őket sámánnak kéne ne-
veznünk.) Vajon miben 
mások az ottani “tera-
peuták”, mint a hazaiak 
?“Az egyik helyi gyógyí-
tónak elmondtam, hogy 
az mind szép, amit tőle 

tanulhatok, de ezt nyuga-
ton nem fogadnák el, so-
kan bolondnak néznének. 
Nem könnyű megtalálni 
azt a közös nevezőt, ami 
a balinéz orvoslási techni-
kákból a kétkedő nyugati 
ember számára is elfogad-
ható. Sokan az energia-át-
vitelre, az érintés nélkü-
li módszerekre ugyanis 
hókusz-pókuszként te-
kintenek. Pedig az ered-
mény szempontjából kö-
zömbös, hogy a kéz érinti, 
vagy nem érinti a gyógyí-
tandó testet. Ami viszont 
a legfontosabb, hogy az 
ottaniaktól megtanulha-
tó az, hogy nem kell gör-
csölni, nem kell hagyni 
eluralkodni magunkban 
az aggodalmat és a ké-
telyt, hogy valóban jól 
csináljuk-e azt, amit csi-
nálunk. Ők azt mondták 
nekem, bennem megvan 
a képesség, hogy segítsek 
az embereknek, az ered-
mény pedig aggodalmas-
kodás nélkül is megjön. 
A balinézek könnyedsége, 
lazasága nem komolyta-
lanság, hiszen tudják, biz-
tosak benne, hogy amit 
gyógyítóként tesznek az 
működik. Ahogy abban 
is biztosak, hogy kapcso-
latban vannak a felsőbb 
erőkkel. Három vallási 
közösséggel találkoztam 
ott-tartózkodásom alatt. 
Az árvaház egy katolikus 
vallási közösség fenntar-
tásában működött, később 
hinduk, majd az utolsó 
héten muzulmánok kö-
zött fordultam meg. Hihe-
tetlen, de még a szigorú, a 
vallás által megkövetelt 
szokások szerint élő mu-

zulmán emberek is végte-
len barátsággal hívtak be 
egy esküvői szertartásuk-
ra. Ez a mindvégig tapasz-
talt előítélet-mentesség, 
befogadási hajlandóság 
egészen lenyűgöző Balin.”
Ezek után joggal fordul-
hat meg az ember fejében, 
hogy ha valaki ilyen nagy-
szerű élményeket szerez 
egy egzotikus világban, 
akkor miért nem gondol-
kozik el azon, hogy ott lel-
jen új hazára?
Anti elmondta, egyrészről 
rendkívül hiányzott szá-
mára a szülőföld, amely 
leginkább az itteni tájat, 
a Balatont, az ismerősö-

ket, a barátokat, az emberi 
kötődéseit jelenti. Más-
részről a nagy meleg és a 
mellé társuló brutális pá-
ratartalom nap mint nap 
rendkívül igénybe vette 
a szervezetét. Ezek mel-
lé jön még a helyi árusok 
részéről tapasztalható, 
korrektséget alig ismerő 
“pénzlehúzás”, amely-
re senki nem számít, de 
elszenvedni kénytelen. 
Arra a kérdésre, hogy le 
tudna-e telepedni az ol-
csó életlehetőséget kínáló 
Balinéziában, Solymosi 
Antal válasza határozott 
nem volt.
                  /Írás: tl., Fotó: sa/

A balinézeknél megszokott, hogy az idősebbb gyermek gondoskodik a kisebbekről

A helyi gyógyítóktól volt mit tanulnia Antinak

Mosolygós gyermekarcok Az árvaház gyermekei tapolcai iskolások ajándékaival
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A Tapolcai Ünnepi Napok és Borhét emlékezetes pillanatai
A közelgő szeptember biztos 
előjele városunkban, hogy egy 
látványos felvonulással elkez-
dődik és augusztus 20-i nagy 
nemzeti ünnepünkkel lezárul 
a Tapolcai Ünnepi Napok és 
Borhét rendezvénysorozat. A 
szervező Tapolca Kft. Tamá-
si Áron Művelődési Központ  
idén is igyekezett olyan kísé-
rő kulturális programokkal 
szolgálni a jó helyi borok, a 
gasztro utca, a kézműves vásár 
és a játékpark mellé, amely a 
családok, az iskolás korú fia-
talok, de az idősebb korosztály 
számára is bőségesen tartogat 
élményeket. Tavaly augusz-
tusban a rendezvénysorozat 
a Veszprém-Balaton Európa 
Kulturális Fővárosa támoga-
tásával a korábbi éveknél is 
színesebb, szórakoztatóbb és 
tartalmasabb kulturális esemé-
nyeket kínált. A bővebb anyagi 
lehetőségek meglátszottak a 
programokon, ami aztán eleve 
magasabbra tette a mércét a 
jövőre vonatkozóan is. Öröm, 
hogy idén is sok maradt a jó-
ból, a rendezvény irodalmi vo-
nulata például tovább él. Ezért 
aztán olyan neves kortárs írók-
kal, költőkkel találkozhattunk, 
legalábbis egy-egy izgalmas 
író-olvasó találkozó erejé-
ig, mint Karády Anna, Varró 
Dániel vagy éppen Lazaridisz 
Georgina. Külön érdemes 
megemlíteni Németh István 
Péter irodalmi sétáját, amely 
városunk, házaink, nagyjaink 
múltját emeli irodalmi ma-
gasságokba, hogy aztán le-
hozhassa nekünk a földre. A 
zenei kínálatot egyszerre biz-
tosították a helyi- és a neves 
vendég előadók. A tapolcaiak 
közül különféle műfajokban 
és stílusokban remek koncer-
tet adott a gimnazistákból álló 
Catharsis zenekar, Farkas Mi-
hály zenetanár, gitárművész, 
Sajcz Gábor harmonikamű-
vész és természetesen a zenés-
táncos szórakoztatás nagy-
mestere:  Domján Tamás is. 
Eljött, igaz már messzebbről, a 
nagy magyar country slágerek 
egyik legjobb interpretátora, a 
remek Varnyú Country, de az 
Irie maffia is, akik zenéjükkel 
egyszerre hozták az elektro-
pop, a reggae, és a rock stílus-
jegyeit.  Akusztikus koncertet 
adott a hazai rockzenei élet 
közkedvelt alakja Rudán Joe, 
illetve a 4S Street, amely egy 
2018-ban alakult, erdélyi ma-
gyar, indie-pop-rock együttes. 
Nem lépett színpadra viszont 
az Intermezzo Latin Club az 
időközben viharosra fordult 
szél miatt. 20-án az István a 
Király, a Batsányi Táncegyüt-
tes produkciója koronázta 
meg a nemzeti ünnep ese-
ményeit                               /tl/

Megnyitó borlovagokkal és városi képviselőkkel
A felvonulás legszebb résztvevői négylábú barátaikkal

A Varnyú Country elhozta nekünk a műfaj ikonikus dalait

Irie Maffia kiváló hangulatot varázsolt az éjszakába

Farkas Mihály játéka a klasszikus zenébe nyújtott betekintést

A 20-i esti műsor egyik szép pillanataVarró Dániel és Molnár György, zene és irodalom egyben

Az „járdányis” fúvósok nélkül nincs ünnep Tapolcán

Karády Anna a Füredi lány szerzője a TÁMK-ban

Az első sorokból igazi a zene és a látvány
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Tapolcán egy iskolai 
társaságból alakult a 
Catharsis nevű zenekar, 
mely csapat néhány ren-
dezvényen már meg is 
mutatta rátermettségét. 
Az első nagy fellépés a 
Catharsis életében az idei 
Bornapokon volt augusz-
tus 16-án, ahol nagy si-
kert arattak. Nem is olyan 
régen a Tapolcai Média 
stúdiójában jártak, hogy 
magukról meséljenek. 
Azóta mi is drukkolunk 
nekik.

Sokan csak mosolyognak, 
és úgy vannak vele, hogy 
gyerekek, hadd szórakoz-
zanak egy kicsit. De ne fe-
lejtsük el, hogy a Beatles, 
a Queen vagy a Guns and 
Roses is iskolai kapcsolato-
kon és gyerekkori barátsá-
gokon alapuló zenekarok 
(voltak). Ki tudja!? Lehet, 
hogy egyszer a Catharsis 
tagjai is úgy fognak me-

sélni a kezdetekről, hogy: 
“Amikor a suli folyosó-
ján…” Az pedig csak hab 
a tortán, hogy a zenekar 
nevét egy tanárnőjük ja-
vasolta két tanóra között 
Jurschik Gergő énekes, gi-
tárosnak. A zenekar tag-
jaiban (Domján Boldizsár 
– basszusgitár, Domján 
Rozina – ének, Juhász Gá-
bor – dob, Jurschik Gergő 
– ének, gitár, Szabó Marcell 
– gitár) nem csak az isko-
la a közös pont a halma-
zok tekintetében, hanem 
a szülői háttér támogatása 
és a sokszínű zenei érdek-
lődés is. Erre ékes példa, 
hogy a próbák Juhász Gá-
bor dobos szülői házának 
pincéjében zajlanak, az 
édesapa engedélyével. Ez 
pedig nem kis dolog, hi-
szen legyen bármennyire 
zenekedvelő és művészet-
pártoló az ember, kevesen 
örülnének annak, ha egy 
bimbódzó rockzenekar a 

szomszéd szobában bonto-
gatná szárnyait. A csapatot 
Domján Rozina rántotta 
össze, aki egy pápai tehet-
ségkutatóra keresett társa-
kat. Először Gergő csatla-
kozott, majd szép sorban 
érkeztek a többiek, és így 
alakult meg a Catharsis 
nevű formáció. A tagok 
egytől-egyig zenei “min-
denevők” – a lényeg, hogy 
legyen igényesség abban, 
amit hallgatnak – ez pedig 
kihat a stílusukra is. Ezáltal 
a játékukat nehéz beskatu-
lyázni, egy jelzővel illetni. 
A fiatalok jelenleg – ahogy 
a kezdő csapatok 95%-a – 
más zenekarok szerzemé-
nyeit játszák. (A felmérés 
nyilván nem reprezenta-

tív.) Viszont nem szimp-
lán lemásolják a dalokat, 
hanem újra hangszerelve, 
átgondolva interpretálják 
azokat. Az első nagy fel-
lépés a Catharsis életében 
az idei Bornapokon volt, 

ahol nagy sikert arattak. 
És ki tudja, lehet, hogy a 
zenekart egyszer úgy fog-
ják összekötni Tapolcával, 
ahogy Debrecent a Tank-
csapdával, vagy az Eddát 
Miskolccal? /szz/

Iskolai barátságból a színpadra – Az első nagy “Catharsis” a bornapokon volt

Jurschik Gergő a zenekar központi alakja        Fotók: mr Domján Rozina énekhangja nélkül nincs Katharsis

Balról Jurschik Gergő, Domján Boldizsár, Domján Rozina, Juhász Gábor és Szabó Marcell

A Tapolcai Ünnepi na-
pok és Borhét, illetve a 
programsorozat elődren-
dezvényei történetében 
immáron 25. alkalommal 
rendezték meg a Tapol-
cai pörköltfőző versenyt, 
amelyre idén 22 csapat 
nevezett. 

Ezúttal is sertés, marha 
vagy éppen vadhúsok főt-
tek a paprikás, hagymás, 
fűszeres lében nyolc órától 
a Köztársaság tér árnyas fái 
alatt . A rendezvényen fel-
lépett a gyerekek örömére 
a Zajongó zenekar, 12 óra 

magasságában pedig el-
készültek az ételek, a kora 
délutáni órákra pedig a 

zsűri ítélete is megszületett. 
Sertéspörkölt kategóriában 
a „Buszos srácok” vitték el 
a pálmát, a „Német nem-
zetiség” csapata és a „Hiva-
tali töltögetők” előtt. Mar-
hapörkölt kategóriában a 
„Tapolcai Tollaslabda és 
Fallabda Egyesület” lett 
a győztes, a második leg-
jobb (pacalos) pörköltet a 
„Borklub” készítette, a har-
madikat pedig a CsokRad 

utca csapata. A vad kategó-
riában két csapat indult, az 
első helyen a NaranCsapat, 
a másodikon a Bakter 
Brothers végzett. Külön-
díjat kapott az Apró séfek 
és a Batsányi Táncegyüt-
tes. A pörköltfőző verseny 
vándorserlegét a legtöbb 
pontot bezsebelő abszolút 
győztes, a Tapolcai Tollas-
labda és Fallabda Egyesület 
tagjai nyerték el idén. /tl/

A tollas- és fallabdások főzték idén a legfinomabb pörköltet

A győztesek, amikor még nem tudták, hogy győztesek A 22 pörkölt bőven adott munkát a zsűrinek

A büszke „Apró séfek” különdíjat kaptak            Fotók: tl

Immár negyed
évszázada úgy 
főzzük a pörköltet
Tapolcán, hogy
mindenki jól
érezze magát
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Rapid sakkversenyt ren-
dezett Kosztolánczi Gyu-
la sakkedző a salföldi Bá-
nya Kert-ben augusztus 
11-én. 

A helyszín kulturális és 
szórakoztató programok 
színtereként szolgál, de 
havonta egyszer ebben a 
sportágban is összemér-

hetik itt a tudásukat. Több 
településről is érkeztek 
résztvevők a hét fordulós 
versenyre Nagykanizsától 
Budapestig. Két kategóriá-
ban indultak a versenyzők, 
felnőttek illetve 14 év alat-
tiak sakkozhattak egymás 
ellen.  Felnőtt csoportban 
23-an indultak: első he-
lyezett Tóth Tibor, máso-

dik Rózsa Péter, harmadik 
Nagy Kristóf lett. További 
díjazottak voltak: Várszegi 
Sándor senior, Apró Bar-
nabás pedig a legjobb a 18 
év alattiak között.  Az if-
júsági csoport dobogósai: 
Soós Botond első, Filátz 
Dániel második, Mile Ben-
jamin harmadik helyen 
végzett. Ifjúsági különdíj-
ban részesült Varga Fülöp 
Dominik. 
Minden kategória díja-
zottja kupát, érmet, ok-
levelet vihetett haza. A 
Bánya-Kert pizzával és 
italokkal vendégelte meg 
az idelátogatókat, a szép 
környezet pedig kitűnő 
terepként szolgált a ren-
dezvénynek.  A felkészítők 
Paréj József, Istvándi Lajos 
és Dr. Vizeli Mária Beáta 
személyében történt, akik 
méltán lehetnek büszkék a 
feltörekvő sakkozók ered-
ményeire. 
                     /ks/ /fotó: B-K/

Salföldi sakkverseny SAKK

Koncentráció a salföldi versenyen. Nagykanizsától Budapestig érkeztek sakkozók

Az utánpótlás is megküzdött a díjakért

A Tapolcai Öregfiúk FC 
elnöke, Boczkó Gyula, il-
letve sajtóreferense Czilli 
Károly nyilatkozott a Ta-
polcai Médiának a csa-
patról, a vezéreszméről és 
a sikeres szezonzárásról.

A foci szeretete, a labdarú-
gás, mint játékélmény, sok 
embert megmozdít helyi 
szinten is, de az Öregfiúk-
hoz való bekerülés - mint 
ahogy sok más klubnál 
lenni szokott -, nem egy-
szerű a véges létszámú ke-
ret miatt. A rotáció az új 
belépők tekintetében nem 
zajlik mindig gördüléke-
nyen, hiszen az örök lab-
darúgó szívéből nem lehet 
egyről a kettőre kitörölni 
a játékot, a szellemiséget, 
az összetartozás élményét, 
ha az szűnni nem akaró 
akaraterővel párosul. Ezt 
példázza a 29 év alatt fel-
mutatott teljesítmény: ha-
todik helynél nem tudták 
hátrébb szorítani a fiúkat, 
19 alkalommal pedig si-
került a dobogós helyezés. 
Megingás persze minden-
hol előfordul, a kisebb-
nagyobb döccenők együtt 
járnak a jó szereplés „mel-
lékzöngéjeként”. Így volt 
ez a tapolcaiaknál is, de a 
hosszabb sikerszériák mel-
lett ezek nem voltak szá-

mottevők.
A szezont ismét első he-
lyen zárták le az öreg fiúk, 
akik mindent beleadtak, 
amit tudtak a játékba és 
ezzel együtt az eredmény 
alakulásába is. A tabella 
is ezt mutatja a tapolcai 
focirajongók legnagyobb 
örömére. A fegyelmezett-
ség, mint mozgatórugó fo-
lyamatosan egyben tartja a 
csapatot és a sikerért való 
kellő erőfeszítés - ha nem 
is éri el mindig a célját - 
eloszlatja a kételyeket és 
tiszta lelkiismeretet ered-
ményez. 
„Ahogy egy korábbi me-
gyei lapszámban megje-
lent, akárcsak a Barceloná-
ra, a Tapolcai Öregfiúkra is 
illik a mottó, miszerint ők 
több mint egy csapat” - je-
gyezte meg Czilli Károly.  A 
bajnoki meccs utáni disz-
nóvágások, a rendezvé-
nyeken való megjelenések, 
a sok külföldi szereplés, a 
közös programok mind-
mind erről tanúskodnak.
A jövőre jubiláló TÖFC, 
valamilyen eseménnyel, 
akár egy korábban is már 
rendezett nemzetközi ku-
pával szeretné megünne-
pelni évfordulóját és egy 
szép emléket állítani ennek 
a sikerekben gazdag 30 év-
nek. /ks

Öregfiúk, több mint egy csapat

A Sió-Rally Autós Park-
ban rendezték meg a 
Rally Dts Cup III. futa-
mát Ádándon, július 20-
án. Később a  Dunántúli 
Technikai Sport IV. futa-
mát indította a ralikrossz 
bajnokságban, augusztus 
10-én,  a Sümeg Ringen. 
Az ádándi győzelem után 
Jánosi László ismét el-
hozta az aranyérmet. 

Ádándon az izgalmas ver-
seny minden szereplőnek 
tartogatott meglepetése-
ket: az eső miatti csúszos 

talaj, valamint a száraz, 
poros út is más-más veze-
tési stílust igényelt. Jánosi 
Lászlónak mindezeken 
kívül versenytársait is si-
került legyőznie, így el-
hozta az első helyet a Dts 
2000 kategóriában, míg 
Jánosiné Havasi Adrien, 
Dts Time Attack 1600+ 4. 
helyezett lett, Jánosi Za-
lán Dusán Dts Juniorban 
pedig 2.-ként ért célba. 
A nagy riválisnak, Vörös 
Marcellnek alkatrész illet-
ve - ebből kifolyólag - sze-
relési problémái akadtak, 
ezért a versenyt kihagyni 
kényszerült.  A Dunántúli 
Technikai Sport IV. futa-

mát indította a ralikrossz 
bajnokságban augusztus 
10-én a Sümeg Ringen. 
Ez a  verseny is bővelke-
dett fordulatokban, több 
versenyző is technikai 
problémákkal küzdött.  Az 
ádándi győzelem után Já-
nosi László ismét elhozta 

az aranyérmet a DTS 2000 
kategóriában, így előnyét 
tovább növelte a tabellán. 
Vörös Marcell ezüstér-
met szerzett megerősítve 
második helyét az össze-
sítésben. Jánosiné Hava-
si Adrienn csoportjában 
harmadikként ért célba, 
míg a család legfiatalabb 
indulója, Jánosi Zalán is 
remekelt, mivel két kate-
góriában is érmet szerzett: 
egy első és egy harmadik 
helyet.  A legközelebbi fu-
tam szeptember hetedikén 
lesz Pápocon, a szervezők 
várják az autósport után 
érdeklődőket. /ks/ /fotó:kl, 
jha/

Jánosi rally győzelmei

Jobbról Jánosi László

A verseny egy pillanata

Boczkó Gyula és Czilli Károly a TVT stúdiójában
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2024. 08.09.
Illés Dorottya Virág

Turcsi Roland
2024. 08.10.

Ménkű Judit Evelin
Szerző Tamás
2024. 08.13.

Csomor Boglárka
Csontos József János

Házasságkötés

Nemzeti 
Kulturális 
Alap

,,

Nézzük a Malom-tavat online!
www.idokep.hu/webkamera/
tapolcatopart
Üzemeltető és az oldal
szerkesztője: 
Balázs Szilárd

Az István a király tán-
cos produkciót tavaly, 
az augusztus 20-i ün-
nepen már előadta a 
Batsányi Táncegyüttes. 
Idén újra színpadra ke-
rült az első és egyben 
legsikeresebb magyar 
történelmi rockopera.  

Buzás Balázs tánckar-
vezetőt többen is meg-
keresték az elmúlt idő-
szakban azzal, hogy 
jó lenne, ha színpadra 
kerülne ez az előadás 
ismét. Sokan ugyanis 
lemaradtak róla, de hal-
lottak az előadás sikeré-

ről, míg mások jelezték, 
szívesen repetáznának 
belőle. Végül a Tapolcai 
Ünnepi Napokat szer-
vező Tapolca Kft., Ta-
mási Áron Művelődési 
Központ vezetése is az 
ügy mellé állt. Mivel a 
táncegyüttes elnyerte a 
szerzői jogok birtokosa-
inak ismételt beleegye-
zését, teljesülhettek az 
óhajok. 10 perc híján 
a teljes István a király 
produkció színpadra 
került. A korábbi saját 
koreográfiákat némileg 
ráncfelvarrták és a már 
meglévő, tavaly egyesü-

leti önerőből beszerzett 
történelmi viseleteket, 
jelmezeket, díszleteket 
mind felhasználták a 
produkcióban. Istvánt 
Bukoviczki Gergő ala-
kította, Buzás Balázs 
Koppány szerepében 
táncolt, Saroltot Kiss 
Bernadett, Gizella sze-
repét pedig Gróf Evelin 
vitte színpadra. Laborcot 
és Tordát Muzsi Levente 
formálta meg, Asztrik 
apát szerepében Horváth 
Áront, míg Réka szere-
pében pedig Sohár Ko-
vács Beatrixot láthatta a 
hálás közönség. /tl/    

Siker a tapolcai István a király

A táncosok korhű jelmezeikben egy próbát követően a TÁMK új közösségi termében

Tandem siklóernyő bal-
esetben életét vesztette 
két személy a tapolcai rep-
téren a napokban. Nagy 
Judit rendőrségi szóvivő 
érdeklődésünkre megerő-
sítette a hírt. Úgy tudjuk, 
egy budapesti 50 éves férfi 
és egy 28 éves hölgy zu-
hant a mélybe nagyjából 
100 méter magasságból. 
A rendőrség és a légügyi 
hatóság szakemberei vizs-
gálták a baleset körülmé-
nyeit.                              /tl/

100 méterről 
zuhantak a 
mélybe, szörnyet 
haltak

                   Fotó: illusztráció




